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PROTOKÓŁ NR I/2006 

z I sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA 

która odbyła si ę w dniu 27 listopada 2006 roku 

w sali Białej Ratusza Głównego Miasta 

ul. Długa 47 
 
 
 
Początek obrad godz. 13.00 
Na stan 33 radnych w sesji udział wzięło 33 radnych 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
 
 
 
 
 
 

PUNKT 1  
 

OTWARCIE SESJI  
 
 
 

Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG kadencji 2002 
– 2006 
Witam na obradach pierwszej sesji RMG zwołanej na podstawie ustawy 
o samorządzie gminnym z 8 marca 1990 roku. Proszę abyśmy minutą 
ciszy uczcili ofiary tragedii, która wydarzyła się w kopalni „Halemba”. 
Proszę wszystkich o powstanie. Szanowni Państwo chciałbym przywitać 
zaproszonych na dzisiejszą uroczystość gości, witam: 
 - panie posłanki, panów posłów, senatorów RP,  
 - pana Marszałka Senatu pana Bogdana Borusewicza, 
 - posła Sławomira Nowaka, 
 - pana Wojewodę Pomorskiego Piotra Ołowskiego, 
 - panie i panów konsulów, 
 - panie i panów Radnych Miasta Gdańska, 
 - witam Prezydenta Miasta Gdańska, pana Pawła Adamowicza i jego 
zastępców 
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 - witam przedstawicieli władzy samorządowej sąsiadujących gmin, 
 - wita, przedstawicieli i władzę instytucji gdańskich oraz władzę uczelni 
wyŜszych Trójmiasta, 
 - przedstawicieli i władzę instytucji gdańskich firm, które z nami 
współpracują z samorządami 
 - wszystkich przybyłych na dzisiejszą uroczystość. 
 - w sposób szczególny chciałem powitać laureatów naszych medali, 
których dzisiaj gościmy na naszej Sali 
 - witam przedstawicieli Miejskiej Komisji Wyborczej. 
Poproszę teraz panią Alicję Bogucką, przewodniczącą komisji o 
wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze na radnego. 
 
Pani Alicja Bogucka wręczyła zaświadczenia o wyborze na radnego nowo wybranym 
radnym. 
 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG kadencji 2002 
– 2006 
Proszę Państwa chciałbym jeszcze zwrócić uwagę, Ŝe na Sali znajduje 
się Biblia z 1630 roku, na którą burmistrzowie, rajcy, ławnicy miejscy do 
drugiego rozbioru Polski składali przysięgę, Ŝe wszystko, co będą czynić, 
czynić będą wyłącznie dla dobra miasta Gdańska. Chciałbym tu 
podziękować bibliotece PAN w Gdańsku, za wypoŜyczenie tej biblii. 
Szanowni Państwo zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym z 8 marca 
1990 roku prowadzenie dzisiejszej sesji powierzam i przekazuję 
najstarszemu wiekiem – seniorowi, panu Mirosławowi Zdanowiczowi. 
 
 
 
 
 

PUNKT 2  
 

ŚLUBOWANIE RADNYCH  
 
 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Szanowni Państwo, zapisy ustawy o samorządzie gminnym 
zdecydowały, Ŝe do momentu wyboru nowego przewodniczącego RMG 
będę prowadził obrady pierwszej sesji RMG kadencji 2006-2010. Na 
dzisiejszym uroczystym posiedzeniu inauguracyjnym serdecznie jeszcze 
raz witam przybyłych gości oraz nowo wybranych radnych. Drodzy 
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Państwo przed przystąpieniem do sprawowania mandatu radnego 
zgodnie z art. 23a wszyscy radni składają ślubowanie. Odczytam tekst 
ślubowania, następnie poproszę kolegę radnego Marcina 
Skwierawskiego, najmłodszego radnego, aŜeby wyczytywał nazwiska 
radnych, którzy po powstaniu wypowiedzą słowo „ślubuję”. Ślubowanie 
moŜe być złoŜone z dodaniem sentencji „Tak mi dopomóŜ Bóg”. Proszę 
wszystkich o powstanie.  
 
„ Wierny Konstytucji i prawy Rzeczypospolitej Polskie j, ślubuj ę 
uroczy ście obowi ązki radnego sprawowa ć godnie, rzetelnie i 
uczciwe, maj ąc na wzgl ędzie dobro mojej gminy i jej mieszka ńców.” 
 
Kolejno wyczytani radni złoŜyli ślubowanie. 
 
 
 
 
  
 

PUNKT 3  
 

ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD  
 
 
 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Szanowni Państwo stwierdzam, Ŝe obrady pierwszej sesji RMG są 
prawomocne i moŜemy przystąpić do zatwierdzenia porządku obrad. Czy 
macie Państwo Radni jakieś wnioski formalne do porządku obrad? 
Proszę pan Prezydent Adamowicz. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
W związku z tragedią, którą uczciliśmy minutą ciszy proszę, aby wnieść 
do porządku obrad w sytuacji wyjątkowej uchwałę w sprawie wyraŜenia 
zgody przez RMG na udzielenie pomocy finansowej jednostkom 
samorządu terytorialnego, których mieszkańcy zostali poszkodowanie w 
wyniku katastrofy górniczej w Kopalni „Halemba” w dniu 21 listopada 
2006r. 3 gminy by uzyskały tę pomoc, a mianowicie gmina Ruda Śląska 
w wysokości 95 tyś, gmina Chorzów w wysokości 10 tyś. i gmina 
Mikołów w wysokości 10 tyś. zł. Na kaŜdą rodzinę pomoc wyniesie 5 tyś. 
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zł. Dodam, Ŝe forma pomocy jest koordynowana w ramach Unii 
Metropolii Polskich, czyli związku zrzeszającego 12 największych miast 
Polskich i te kwoty zostały uzgodnione między prezydentami tych 
największych 12 miast. Gdybyście Państwo dzisiaj podjęli uchwałę, 
wówczas moŜemy rozpocząć całą procedurę przelewania pieniędzy i ze 
względu na ten wyjątkowy czas byłaby to pierwsza, dobra, waŜna 
decyzja dla wspólnoty samorządowej. Dziękuję 
 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Pytałem się radnych czy mają jakieś dodatkowe wnioski, poniewaŜ 
wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad poprzez zdjęcie pkt. 7 
porządku obrad, projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu 
radnego pana Pawła Adamowicza. Oczywiście równieŜ wniosek, który 
zreferował pan Prezydent. Po zakończeniu wszystkich naszych 
formalnych spraw poprosimy o wystąpienie zaproszonych gości. 
Przegłosujemy te wnioski. 
Jako pierwszy chciałbym zgłosić wniosek przedstawiony przez pana 
Prezydenta. PoniewaŜ nie ma jeszcze komisji skrutacyjnej, prosiłbym o 
pomoc w liczeniu szefów klubów. Kto z Państwa jest za wprowadzeniem 
do porządku obrad wniosku prezydenta w sprawie pomocy 
poszkodowanym w katastrofie kopalni „Halemba”? 
 
 
 
       za    - 32 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
 
Wniosek o zdj ęcie uchwały w sprawie wyga śnięcia mandatu pana 
Pawła Adamowicza. Kto z Pa ń i Panów Radnych jest za zdj ęciem 
tego projektu z porz ądku obrad? 
 
 
 
       za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
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Rada Miasta Gda ńska 

       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
 
 
 
Wniosek kolegi Koralewskiego w sprawie wyst ąpienia niektórych 
zaproszonych go ści? Kto z Pa ństwa jest za tym wnioskiem? 
 
 
 
      za    -  13 
      przeciw    -  20  
      wstrzymało si ę   -    0 
               

Rada Miasta Gda ńska 
      W głosowaniu  n i e  p r z y j ę ł a 
 
Chciałbym teraz podda ć pod głosowanie porz ądek dzisiejszej sesji. 
Kto z Państwa jest za tak przyj ętym porz ądkiem? 
 
 

za    - 20 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -  13 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
PORZĄDEK OBRAD  
 
1. Otwarcie sesji. 

2. Ślubowanie radnych. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad.  

4. Wybór Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania nad 

wyborem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Gdańska. 
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5. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska. 

6. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta Gdańska.  

7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody przez Rade Miasta Gdańska 

na udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego, w których mieszkańcy zostali poszkodowani w 

wyniku katastrofy górniczej w Kopalni „Halemba” w dniu 21 

listopada 2006 r. 

8. Komunikaty. 

9. Zakończenie obrad. 

 
 
 
 
 

PUNKT 4 
 

WYBÓR KOMISJI SKRUTACYJNEJ DLA 
PRZEPROWADZENIA GŁOSOWANIA NAD WYBOREM 
PRZEWODNICZĄCEGO I WICEPRZEWODNICZĄCYCH 

RADY MIASTA GDA ŃSKA 
 

 
 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
W dniu dzisiejszym wszystkie projekty uchwał będą procesowane na 
mocy § 14 Regulaminu RMG. W tym przypadku oznacza to, Ŝe rada w 
uzasadnionych przypadkach moŜe skrócić postępowanie z projektami 
uchwał poprzez rozpatrzenie uchwały w jednym czytaniu. Przystępujemy 
zatem do wyboru Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania 
nad wyborem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących RMG. Proszę 
Przewodniczących Klubów, aby zgłaszali nazwiska kandydatów do 
Komisji Skrutacyjnej. 
 
Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Klubu PiS  
Zgłaszam kandydaturę pana Piotra Gierszewskiego i pana Krzysztofa 
Wieckiego. 
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Radny – JAROSŁAW GORECKI – Przewodnicz ący Klubu PO  
Zgłaszam kandydaturę pana Piotra Skiby i pana Macieja Krupy. 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Czy są jeszcze jakieś inne kandydatury? Nie ma. 
Chciałbym przeprowadzić głosowanie indywidualnie na członków Komisji 
Skrutacyjnej. 
 
 
Pan Piotr Gierszewski: 

za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
Pan Krzysztof Wiecki:  

za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
Pan Piotr Skiba: 

za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
Pan Maciej Krupa: 

za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji  
Radny Mirosław Zdanowicz odczytał projekt uchwały, do którego nie było 
uwag. 
 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie powołania Komisji 
Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania nad wyborem 
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących RMG? 
 
 
 
 

za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

UCHWAŁĘ NR I/1/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 

z dnia 27 listopada 2006 roku 
 

W sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia 
głosowania nad wyborem Przewodnicz ącego i 
Wiceprzewodnicz ących Rady Miasta Gda ńska. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Komisja uda się teraz do pomieszczenia, gdzie moŜe się ukonstytuować. 
Ogłaszam 3 minuty przerwy. 
 
Po przerwie. 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Szanowni Państwo otrzymałem informację, iŜ przewodniczącym komisji 
Skrutacyjnej został wybrany kolega Gierszewski. 
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PUNKT 5 
 

WYBÓR PRZEWODNICZĄCEGO RADY MIASTA GDA ŃSKA  
 
 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Zanim przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyjaśni nam technikę 
wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska, uprzejmie proszę o 
zgłaszanie kandydatów z krótkim uzasadnieniem.  
 
Radny – JAROSŁAW GORECKI – Przewodnicz ący Klubu PO  
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Szanowni goście. 
Chciałbym w imieniu Klubu PO zgłosić kandydaturę Bogdana Oleszka 
Przewodniczącego RMG kadencji 2002-2006, który w naszej opinii 
doskonale spełnił się na tym stanowisku. Wydaje się, Ŝe dalsze 
uzasadnienie jest niepotrzebne. Dziękuję bardzo. 
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI – Członek klubu Pis  
Szanowni Państwo. 
Panie Przewodniczący. 
Ja korzystając z okazji chciałbym podziękować gdańszczanom za 
obdarzenie nas zaufaniem. Dziękujemy bardzo. Ale teŜ chciałbym 
podziękować panu Prezydentowi Miasta Gdańska, panu Pawłowi 
Adamowiczowi, bo to w naszej ocenie dzięki jego współpracy z SLD 
przez ostatnie 4 lata, ta partia nie znalazła się w Gdańsku w Radzie 
Miasta, z czego bardzo się cieszymy. Ale równieŜ jest to przestroga, Ŝe 
naleŜy nawet w polityce lokalnej, a być moŜe szczególnie w polityce 
lokalnej, prowadzić ją w sposób przejrzysty i jasny. Szanowni Państwo 
chciałbym równieŜ przeprosić w imieniu Klubu Platformy, przepraszam, 
Prawa i Sprawiedliwości, cóŜ po 40-stce przyzwyczajenia są bardzo 
silne. Jeszcze raz bardzo przepraszam, ale chciałbym przeprosić 
wszystkich gości, Ŝe Gdańsk dzisiaj nie było gościnny i Ŝe Gdańsk, czy 
moŜe władze Gdańska, większość rządząca PO postanowiła ich na 
początku do głosu, w związku z powyŜszym bardzo przepraszam, bo to 
nie jest staropolska gościnność. Szanowni Państwo wracając do 
kandydatów, w imieniu Klubu Pis zgłaszam pana radnego Kazimierza 
Koralewskiego. Krótkie uzasadnienie. Niestety uwaŜamy, Ŝe dzisiejsze 
doświadczenie, ale równieŜ zupełny brak rozmów na temat, jak ta rada 
ma pracować świadczy o 2 rzeczach, albo o braku profesjonalizmu albo 
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o arogancji rządzących. W związku z powyŜszym uwaŜamy, Ŝe sprawnie 
będzie ta Rada mogła funkcjonować tylko i wyłącznie w przypadku, gdy 
Przewodniczący będzie z klubu opozycyjnego. To jest jeden powód 
zgłoszenia naszego kandydata. Drugi powód jest następujący. 
UwaŜamy, iŜ Przewodniczącym Rady Miasta powinna być osoba, która 
uzyskała największą liczbę głosów, osoba, której gdańszczanie zaufali 
najbardziej. W obozie rządzącym taką osobą jest pani Małgorzata 
Chmiel, w związku z powyŜszym, Ŝe to inne powody były zgłoszenia 
kandydata tego ugrupowania, to jest teŜ powód zgłoszenia naszego 
własnego. Dziękuję bardzo. 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Dziękuję bardzo. Bardziej mi to przypominało oświadczenie, ale to juŜ 
jest specjalność kolegi Kamińskiego. Czy są jeszcze jacyś kandydaci? 
Nie widzę. 
 
Radny Bogdan Oleszek wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Kazimierz Koralewski wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Bardzo proszę przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o wyjaśnienie, w 
jaki sposób będziemy procesowali wybór Przewodniczącego RMG. 
 
Radny – PIOTR GIERSZEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Skrutacyjnej  
Będziemy rozdawać kaŜdemu radnemu kartkę, na której będą nazwiska 
radnego Bogdana Oleszka i radnego Kazimierza Koralewskiego 
zgłoszonych na Przewodniczącego RMG. Obok kaŜdego nazwiska 
będzie tabelka „za, przeciw, wstrzymuję się”, dokonujemy pozytywnego 
wyboru, a więc składamy znak „X” w dowolnie wybranym przez siebie 
polu. Stawiamy jeden krzyŜyk, wtedy jest głos waŜny. Będę teraz 
odczytywał nazwiska poszczególnych radnych, proszę o podejście i 
odebranie od Komisji Skrutacyjnej karty do głosowania, dokonania 
wyboru i umieszczenia karty w urnie. Są przygotowane parawany, jakby 
ktoś chciał w tajemnicy dokonać wyboru, bardzo serdecznie proszę. 
Zaznaczam, Ŝe głosowanie jest głosowaniem tajnym. 
 
Radny Piotr Gierszewski kolejno wyczytywał nazwiska radnych, którzy 
odbierali karty do głosowania i oddawali swoje głosy. Następnie 
członkowie Komisji Skrutacyjnej oddalili się w celu policzenia głosów. 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Ogłaszam przerwę do chwili obliczenia głosów. 
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Radny Piotr Gierszewski – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 
odczytał protokół Komisji dotyczący wyboru Przewodniczącego RMG 
Protokół stanowi zał ącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Pragnę zaproponować Wysokiej Radzie projekt uchwały powołujący 
kolegę Bogdana Oleszka na Przewodniczącego RMG. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz odczytał projekt uchwały, do którego nie było 
uwag.  
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego RMG? 
 
 
 
 

za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
 

UCHWAŁĘ NR I/2/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 

z dnia 27 listopada 2006 roku 
 

W sprawie wyboru Przewodnicz ącego Rady Miasta Gda ńska. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Panie Przewodniczący Bogdanie Oleszek. Uprzejmie proszę o podejście 
do mnie, do seniora. Z upowaŜnienia Wysokiej Rady zechce Pan przyjąć 
a ja wręczę insygnia tej władzy. Oby dobrze słuŜyły miastu i jego 
mieszkańcom. 
Proszę Państwa, bardzo serdecznie dziękuję, poniewaŜ juŜ jest 
Przewodniczący, który będzie prowadził obrady. Ale mogę Państwu 
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powiedzieć, Ŝe łatwiej zorganizować mistrzostwa świata niŜ tutaj bez 
potknięć poprowadzić tutaj obrady. Dziękuję bardzo jeszcze raz. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję wszystkim za wybór, dziękuję za zaufanie. A ja ze swojej strony 
przyrzekam sumienną pracę na rzecz RMG i dla wszystkich gdańszczan.  
 
 
 
 

PUNKT 6 
 

WYBÓR WICEPRZEWODNICZĄCYCH RADY MIASTA 
GDAŃSKA  

 
 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Poproszę teraz o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczących. 
 
Radny – JAROSŁAW GORECKI – Przewodnicz ący Klubu PO  
Dziękuję bardzo panie Przewodniczący. 
Panie Przewodniczący. 
Wysoka Rado. 
Chciałem w imieniu Klubu Radnych PO zgłosić 2 kandydatury na 
wiceprzewodniczących RMG. Panią Agnieszkę Pomaską oraz Sylwestra 
Prusia. Pani Agnieszka Pomaska sprawdziła się doskonale jako świetny 
organizator i samorządowiec w poprzedniej kadencji. Niezwykle 
błyskotliwa i inteligentna młoda osoba. Pan Sylwester Pruś ogromne 
doświadczenie samorządowe, były wiceprezydent miasta Gdańska. 
Obecnie będzie miał okazję sprawdzić się na nowym stanowisku. Proszę 
Państwa te 2 osoby otrzymały rekomendację Klubu PO. Dziękuję 
bardzo. 
 
Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Klubu PiS  
Panie Marszałku. 
Wysoka Rado. 
Szanowni Goście. 
Klub PiS rekomenduje na stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady 
radnego pana Mariusza Pankowskiego. Radny 3-ciej kadencji, 
doświadczony w pracy samorządowej. Zna pracę Rady od kuchni i od 
podszewki, potrafi łączyć karierę zawodową z działalnością społeczną. 
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Jesteśmy przekonani, wierzymy głęboko, Ŝe pokarze swój talent 
piastując to stanowisko. Proszę Państwa, my jako Klub Pis, 
próbowaliśmy arytmetycznie wytłumaczyć naszym przyjaciołom z PO, Ŝe 
stanowisko Przewodniczącego RMG, to naleŜy liczyć prestiŜowo 
podwójnie a nawet potrójnie, dlatego proponowaliśmy, aby PiS miało 2 
wiceprzewodniczących w prezydium RMG, no niestety nie udało się 
dojść do porozumienia w tej sprawie, w związku z tym wystawiamy 
jednego kandydata, Ŝeby nie było takiej moŜliwości, Ŝe głosami innego 
klubu został by ktoś z nich wybrany, dlatego zgłaszamy tylko jednego 
kandydata. Dziękuję bardzo. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Czy są jeszcze zgłoszenia z sali? Nie widzę. W związku z tym 
alfabetycznie pan Mariusz Pankowski, pani Agnieszka Pomaska, pan 
Sylwester Pruś. Czy wyraŜają Państwo chęć kandydowania? 
 
Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Poproszę teraz przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o wyjaśnienie, w 
jaki sposób będziemy procedować wybór na wiceprzewodniczącego. 
Klub PiS prosi o 5 minut przerwy. W tej chwili ogłaszamy 5 minut 
przerwy. 
 
Radny Piotr Gierszewski wyjaśnił, w jaki sposób będzie polegało 
głosowanie. Kolejno odczytani radni odbierali karty do głosowania i 
oddawali swoje głosy. Następnie członkowie Komisji Skrutacyjnej oddalili 
się w celu policzenia głosów. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 
odczytał protokół Komisji dotyczący wyboru Wiceprzewodniczących 
RMG. 
Protokół stanowi zał ącznik nr 5 do niniejszej uchwały. 
 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę Państwa musimy jeszcze przegłosować uchwałę w sprawie 
wyboru wiceprzewodniczących RMG kadencji 206-2010. 
 
Przewodniczący RMG Bogdan Oleszek odczytał projekt uchwały, do 
którego nie było uwag. 
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Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały? 
 
 
 

za    - 33 
       przeciw                       -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

UCHWAŁĘ NR I/3/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 

z dnia 27 listopada 2006 roku 
 

W sprawie wyboru Wiceprzewodnicz ących Rady Miasta Gda ńska. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 
 

PUNKT 7 
 

UCHWAŁA W SPRAWIE WYRA śENIA ZGODY PRZEZ RADĘ 
MIASTA GDAŃSKA NA UDZIELENIE POMOCY 
FINANSOWEJ JEDNOSTKOM SAMORZ ĄDU 

TERYTORIALNEGO, KTÓRYCH MIESZKA ŃCY ZOSTALI 
POSZKODOWANI W WYNIKU KATASTROFY GÓRNICZEJ 
W KOPALNI „HALEMBA” W DNIU 21 LISTOPADA 2006 R.  

 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Państwo mają projekt uchwały. Czy są jakieś głosy? Jeśli nie to 
przystąpimy do głosowania. Kto z Państwa jest za uchwaleniem projektu 
uchwały – druk nr 12? 
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za    - 33 
       przeciw    -   0 
       wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

UCHWAŁĘ NR I/4/06 
RADY MIASTA GDAŃSKA 

z dnia 27 listopada 2006 roku 
 

W sprawie wyra Ŝenia zgody przez Rade Miasta Gda ńska na 
udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorz ądu 
terytorialnego, w których mieszka ńcy zostali poszkodowani w 
wyniku katastrofy górniczej w Kopalni „Halemba” w d niu 21 
listopada 2006 r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 
 
 

PUNKT 8 
 

KOMUNIKATY  
 
 
JACEK KURSKI – Poseł PiS  
Szanowni Państwo. Szkoda, Ŝe nie dopuścili Państwo tych przemówień 
okolicznościowych wcześniej, bo wszyscy zacni goście wyszli a zostałem 
tylko ja, przepraszam jeszcze pan Sławomir Nowak. Który teŜ na pewno 
przemówi? Panie Prezydencie pan tu nie jest gościem, mimo wszystko 
pan tu nadal jest gospodarzem, przynajmniej jeszcze 4 lata. Szanowni 
Państwo, chciałem oczywiście pogratulować i panu Prezydentowi 
zwycięstwa w tych wyborach i radnym PO wielkiego sukcesu, to 
rzeczywiście wynik imponujący. 60% Pana Prezydenta, ponad 50% partii 
rządzącej. Polacy, gdańszczanie w tym wypadku, bo mówimy o 
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wyborach w Gdańsku, podjęli decyzję, Ŝe miastem będzie rządzić nowy 
prezydent, nowy stary prezydent i PO na zasadzie wyłączności. Ale 
gdańszczanie podjęli jeszcze jedną decyzję bardzo waŜną. 
Gdańszczanie podjęli decyzję o tym, Ŝe opozycją i to opozycją realną 
będzie PiS, myślę, Ŝe nie trzeba specjalnie kochać PiS, Ŝeby doceniać 
wielki, dumny i wspaniały Klub PiS w tej Radzie w liczbie 13 mandatów, 
mało kto się chyba tego spodziewał. Jest to powód do mojej osobistej 
satysfakcji. Więc te role zostały rozdzielone. Dość powiedzieć, Ŝe 
Gdańsk jest jedynym wielkim miastem w Polsce, gdzie PiS poprawiło 
wynik do skądinąd zwycięskich wyborów z września zeszłego roku. To 
jest jasny sygnał. Gdańszczanie chcą PO u władzy, a nas w opozycji. I 
ten podział ról w demokracji jest bardzo czytelny. Państwo rządzicie, my 
jesteśmy w opozycji, nie naleŜy tego zniekształcać. I właśnie z tych 
powodów, chcieliśmy PO zaproponować taki podział w RMG, który 
odzwierciedlałby siłę tych potencjałów. UwaŜamy, Ŝe tych 13 mandatów, 
to jest 2/5 rady, upowaŜnia nas do tego, Ŝeby w 4 osobowym sejmiku, 
gdzie funkcję rzeczywiście naleŜy traktować podwójnie czy potrójnie, 
bardzo przepraszam Radzie, 2 miejsca przypadły radnym z PiS. 
Państwo podjęli inną decyzję, niedobrze, ale szanujemy ją. Niedobrze, 
Ŝe kosztowało to np. taki paradoks, Ŝe pan Przewodniczący RMG dostał 
17 głosów, dosłownie połowę ustawowego składu Rady, a mógł dostać 
34 głosy, to byłoby po prostu lepsze. PiS poparłoby Przewodniczącego 
Oleszka, gdybyśmy mieli tę satysfakcję w postaci 2 
wiceprzewodniczących. Ale trudno, Ŝyć trzeba. Jeden radny, jako 
wiceprzewodniczący, to nie jest koniec świata, moŜemy z tym Ŝyć. PiS 
deklaruje, Ŝe będzie lojalną, uczciwą i konstruktywną, ale stanowczą 
opozycją w RMG, będziemy popierać to, co jest dobre dla Gdańska, a 
będziemy piętnować to co jest złe i budzi wątpliwości. Czujemy się lojalni 
wobec miasta, wobec wyborców, wobec mieszkańców. I chciałem tą 
deklaracją zakończyć. śycząc panu Prezydentowi i nowo wybranej 
Radzie sukcesów, w tej nadchodzącej, juŜ trwającej, właśnie rozpoczętej 
kadencji samorządu miasta Gdańska.  
 
SŁAWOMIR NOWAK – Poseł PO  
Panie Przewodniczący. 
Państwo Przewodniczący. 
Panie Prezydencie. 
Szanowni Państwo.  
To bardzo wzruszająca chwila. Ale zanim opowiem o tym wzruszeni, o 
tym poczuciu dumy, które mi towarzyszy stojąc tutaj dzisiaj przed 
Państwem, no chcę się odnieść z uznaniem do słów mojego 
przedmówcy. Bo proszę docenić, jemu dzisiaj starczyło taktu i odwagi, 
aby pogratulować zwycięzcom, szkoda, Ŝe wczoraj Prezesowi Partii PiS 
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nie starczyło odwagi i taktu, aby pogratulować Hannie Gronkiewicz-Waltz 
w Warszawie. To cenna zmiana. Mam nadzieję, Ŝe te deklarację, które 
dzisiaj padły nie będą tylko pustymi słowami. I Ŝe słowa dosyć 
agresywne wobec PO, które dzisiaj padały na początku sesji, nie będą 
juŜ miały więcej miejsca. Tak naprawdę chodzi o dobro miasta, chodzi o 
to, aby współpracować, a nie bezcelowo się spierać. Stoję przed 
Państwem naprawdę bardzo wzruszony, ta obecność biblii, kilkuset 
letniej biblii tak naprawdę uzmysławia nam jak fenomenalnym miejscem 
jest Gdańsk. To, Ŝe ta biblia stoi w tym miejscu, Ŝe my jesteśmy w 
miejscu, gdzie setki lat temu gdańszczanie spotykali się, obradowali i 
pracowali dla miasta, jest bardzo symboliczne. Mam nadzieję, Ŝe ta 
metafizyka, która towarzyszy dzisiejszemu naszemu spotkaniu podkreśla 
przesłanie i mądrość, z jaką władze miasta Gdańska mają zamiar swoje 
urzędowanie sprawować. Serdecznie gratuluję radnym z PiS wyników. 
Doceniamy Państwa wyniki. Cieszymy się z waszej obecności w RMG, 
ale oczywiście bardziej cieszę się ze spektakularnego zwycięstwa PO w 
Gdańsku, cieszę z fenomenalnego wyniku Pawła Adamowicza. 
Gdańszczanie po raz kolejny zawierzyli PO, bo warto. I to, co dla mnie, 
powiem Państwu, jest najistotniejsze w tej chwili, to przekonanie, Ŝe po 
raz kolejny z Gdańska dla całej Polski wyjdzie przeświadczenie i 
przekaz, iŜ PO rządząc samodzielnie robi wielkie, wspaniałe i dobre 
rzeczy i tak się za 3 lata stanie w całym kraju. Jestem przekonany, Ŝe 
PO udowodni, rękami Pawła Adamowicza i naszych radnych, Ŝe PO 
moŜna zaufać i wygramy następne wybory bezapelacyjnie. Ten pierwszy 
krok do sukcesu PO, do tej dobrej zmiany juŜ wykonaliśmy, wygraliśmy 
wybory samorządowe. Z tego naleŜy się cieszyć. Jeszcze raz serdecznie 
Państwu gratuluję, dziękuję Państwu za wspaniałą i fantastyczną pracę 
dla Gdańska. I prosiłbym w imieniu gdańszczan, stoję tutaj jako 
gdańszczanin, o więcej. Dziękuję bardzo. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Panowie Posłowie. 
Panowie Rektorzy. 
Pani Dyrektor Biblioteki. 
Panie Przewodniczący. 
Wysokie Prezydium.  
Panie i Panowie Radni Miasta Gdańska. 
Bardzo gratuluję wyniku tak dobrego dla was wszystkich. Gratuluję tego, 
Ŝe uzyskaliście mandat zaufania od gdańszczan w  niezwykle 
konkurencyjnych wyborach. Mandat ten przez 4 lata będzie was 
obligował do pracy dla Miasta Gdańska. Mam nadzieję, Ŝe za tydzień ja 
złoŜę ślubowanie przed RMG. Szanowni Państwo, tak jak mówiłem w 
kampanii wyborczej, ulice, kanalizacje, wodociągi, rury są bezpartyjne, 
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słuŜą wszystkim i przy wszystkich róŜnicach partyjnych musimy starać 
się na co dzień w RMG, w kontaktach, współpracy, szukać właśnie tego, 
co nas łączy, szukać tego właśnie dobra wspólnego, które dzisiaj tak 
ładnie ujmująco mówił ksiądz wikary na mszy św. w Kaplicy Królewskie, 
która zresztą odzyskała swój przepiękny wygląd, odrestaurowany między 
innymi dzięki Miastu Gdańsk, budŜetom Miasta Gdańsk, uchwalonego 
przez RMG. Myślę, Ŝe będziemy jeszcze o planach na te 4 lata do roku 
2010 wiele wspominać. Dzisiaj pozwólcie, Ŝe raz jeszcze serdecznie 
wam pogratuluję tego zwycięstwa, zadeklaruję tutaj pełną współpracę z 
całą RMG i mam nadzieję, Ŝe tych uchwał, które będziemy podejmowali 
razem będzie naprawdę bardzo, bardzo wiele. Powiedziałem, wszystko 
jest bezpartyjne, gdańszczanie tak to rozumieją i tak to traktują i 
gdańszczanie oczekują, Ŝe z RMG będzie płyną zrównowaŜony, 
merytoryczny głos, Ŝe będzie to miejsce mądrej narady, pomyślunku dla 
naszego miasta. To teŜ niezwykłe, ze w tej sali, Sali Wielkiej Fety, 
zwanej popularnie Salą Białą, juŜ po raz 5 w historii 3 RP RMG składa 
ślubowanie, od 1990 roku radni zaczęli rozpoczynać swoją pracę. 
Cieszymy się, Ŝe jest właśnie ta biblia, która juŜ po raz 2-gi nam 
towarzyszy, po raz pierwszy w 2002, teraz po raz drugi. Dziękujemy pani 
Dyrektor raz jeszcze. Tak jak zauwaŜył pan poseł Nowak, ona jest takim 
znakiem właśnie pewnej łączności między Gdańskiem współczesnym a 
minionym. I mimo Ŝe w Gdańsku się tak wiele zmieniło przez te ostatnie 
500 lat to nie mniej jednak my tu z dumą do tej tradycji i biblii się 
przyznajemy i do tego pewnego rytuału chętnie chcemy nawiązywać. 
Szanowna Rado, grudzień będzie na pewno miesiącem duŜej pracy, 
bowiem będziemy omawiali projekt budŜetu, wszystkie uchwały koło 
budŜetowe, teŜ juŜ dzisiaj proszę o duŜo cierpliwości, bo na pewno ze 2-
3 razy przyjdzie nam się spotkać, o co będę pana Przewodniczącego 
RMG prosić. Wszystkiego dobrego. Gratuluję. Postaje nam teraz te 3000 
dni, jakie jest do następnych wyborów, do następnego sprawdzianu. 
Dziękuję. 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękujemy bardzo za te Ŝyczenia od wszystkich mówców.  Przeczytam 
jeszcze komunikaty. Wszyscy Państwo otrzymali druk oświadczenia 
majątkowego radnego i trzeba go złoŜyć u Przewodniczącego RMG, w 
terminie 30 dni od dnia złoŜenia ślubowania. Drugi druk oświadczenia 
majątkowego dotyczy prowadzenia działalności gospodarczej przez 
małŜonka na terenie gminy, w której osoba obowiązana do złoŜenia 
oświadczenia pełni funkcję. Oświadczenie to składa się w terminie 30 dni 
od dnia wyboru u Przewodniczącego RMG. Proszę zwrócić uwagę na 
termin tego oświadczenia, termin ten juŜ płynie. Zaznaczam, Ŝe 
oświadczenie wypełniają wszyscy radni, nawet ci, którzy nie posiadają 
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współmałŜonka, w odpowiedniej rubryce proszę wpisać „ nie dotyczy”. 
Przypominam, Ŝe niezłoŜeni oświadczenia majątkowego w terminie 
powoduje utratę diety. JeŜeli wystąpią problemy, bądź wątpliwości przy 
wypełnianiu oświadczeń proszę o zgłaszanie się do Dyrektor Biura Rady 
Miasta Gdańska. Jeszcze mam jedną uwagę, jeŜeli Państwo radni będą 
wychodzić z obrad sesji proszę się wpisanie na listę obecności, 
poniewaŜ nie wpisanie się na listę moŜe powodować równieŜ utratę 
diety. Po wyjściu z Sali spotykamy się przed budynkiem w celu zrobienia 
wspólnego zdjęcia, jest to taki zwyczaj. Bardzo proszę abyśmy to 
zdjęcie. Zapraszam równieŜ wszystkich Państwa na lampkę szampana 
do „Palowej”.  
 
 
 

PUNKT 9 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 

Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Na tym wyczerpaliśmy porządek obrad pierwszej sesji RMG. Dziękuję 
bardzo.  
 
 
 
       Przewodniczący 
           Rady Miasta Gdańska 
 
 
       Bogdan Oleszek 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
na  podstawie zapisu z taśmy magnetofonowej 
Inspektor BRMG 
 
 
 
Karolina Hetmańczyk 


